
Προς σύσκεψη στο Προεδρικό για την ανταγωνιστική αγορά ηλεκτρισμού

Παρεμβαίνει ο Πρόεδρος για το ΧΑΚ
Σε ξ1έ\\1η έντονο παρασκήνιο για να αναθεωρηθεί π απόφαση του Υπουργείου Ενέργειας να

απορρίψει τπν πρόταση του ΧΑΚ να αναλάβει τη λειτουργία της ανταγωνιστικής αγοράς ηλεκτρισμού
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Εντονο 

παρασκήνιο είναι σε εξέλιξη γύρω 

από την πρόταση του ΧΑΚ να αναλάβει 

τις αρμοδιότητες του Λειτουργού
Αγοράς Ηλεκτρισμού, σε συνθήκες ανταγωνισμού. 

Πληροφορίες του «Πολίτη» αναφέρουν 

ότι είναι πλέον πιθανό να συγκληθεί από
τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας σύσκεψη αρμοδίων 

για επαναξιολόγηση της πρότασης και
λήψη νέας, τελεσίδικης, απόφασης. Η επικείμενη 

παρέμβαση του Προέδρου είναι σαφής
ένδειξη της αποτελεσματικότητας των παρασκηνιακών 

διαβουλεύσεων και παρεμβάσεων
που έγιναν, ώστε να μην επιμείνει η κυβέρνηση 

στην αρχική απόφαση για απόρριψη της
πρότασης του ΧΑΚ και προκήρυξη, μέσω του
Διαχειριστή Συστήματος Μεταφοράς Κύπρου
(ΔΣΜΚ), διαγωνισμού για αγορά πανάκριβου
λογισμικού που θα μπορεί να καλύψει και τις
ανάγκες διαχείρισης της ανταγωνιστικής αγοράς 

ηλεκτρισμού. Θυμίζουμε ότι στις 22 Μαρτίου 

ο υπουργός Ενέργειας Γιώργος Λακκο-
τρύπης ενημέρωσε τον πρόεδρο του ΧΑΚ Μαρίνο 

Χριστοδουλίδη ότι η Επιτροπή Αξιολόγησης 

που διορίστηκε για να αξιολογήσει την
πρόταση του Χρηματιστηρίου, αποτελούμενη
από στελέχη του Υπουργείου Ενέργειας, του
Υπουργείου Οικονομικών και της ΡΑΕΚ, έκρινε 

ότι η πρόταση του ΧΑΚ θα επιφέρει καθυστέρηση 

περίπου 18 μηνών σε σχέση με τη διαδικασία 

που εισηγείται ο ΔΣΜΚ και θα είναι
ακριβότερη κατά 3 εκατ. ευρώ. Δεδομένης της
γνωμάτευσης της Επιτροπής Αξιολόγησης, ο
κ. Λακκοτρύπης ενημέρωσε τον πρόεδρο του
ΧΑΚ πως «θεωρώ ότι οι αρμοδιότητες της Λειτουργίας 

της Αγοράς Ηλεκτρισμού θα πρέπει
να παραμείνουν στον ΔΣΜΚ».

Ακολούθησε στις 26 Μαρτίου συνεδρία της
κοινοβουλευτικής Επιτροπής Ενέργειας, στη
διάρκεια της οποίας το ΧΑΚ αμφισβήτησε έντονα 

το πόρισμα της Επιτροπής Αξιολόγησης ότι
η πρότασή του είναι ακριβότερη και θα προκαλέσει 

σοβαρή καθυστέρηση. Στην ίδια συνεδρία, 

φορείς όπως το ΕΤΕΚ, η ΟΕΒ, το ΚΕΒΕ
αλλά και σύνδεσμοι ιδιωτών παραγωγών ηλεκτρισμού 

τάχθηκαν υπέρ της πρότασης του ΧΑΚ

και κάλεσαν την εκτελεστική εξουσία να επανεξετάσει 

την πρόταση.
Επιπλέον, βουλευτές μέλη της Επιτροπής

Ενέργειας επέκριναν τη λήψη απόφασης λίγα 

24ωρα πριν τη συζήτηση του θέματος στη
Βουλή και εξέφρασαν προβληματισμό για
τους εκ διαμέτρου αντίθετους υπολογισμούς
της Επιτροπής Αξιολόγησης και του ΧΑΚ.
Ήταν σαφές στη διάρκεια εκείνης της συνεδρίας 

ότι ίσως η πλειοψηφία των μελών της
επιτροπής ευνοούσαν την πρόταση του ΧΑΚ
και αποφασίστηκε να ζητηθεί -όπως και διευθετήθηκε- 

συνάντηση κλιμακίου της επιτροπής 

με τον υπουργό Ενέργειας για περαιτέρω 

συζήτηση του θέματος.

Ο Νικόλας
Παρέμβαση στο θέμα έκανε, σύμφωνα με

πληροφορίες του «Πολίτη» και ο πρόεδρος του
ΔΗΚΟ. 0 Νικόλας Παπαδόπουλος με επιστολή 

του στον Πρόεδρο της Δημοκρατίας, ημερομηνίας 

29/3/19, ζήτησε συνάντηση με τον κ.
Αναστασιάδη «για να συζητήσουμε δια ζώσης
αυτό το πολύ σημαντικό ζήτημα για την εθνι¬

κή μας οικονομία και την ανταγωνιστικότητα».
0 κ. Παπαδόπουλος επισημαίνει ακόμα στον
Πρόεδρο ότι «εκτιμούμε, έχοντας αφουγκραστεί 

και την πλειοψηφία των παραγόντων της
πραγματικής αγοράς, ότι η πρόταση του ΧΑΚ περιλαμβάνει 

σειρά πλεονεκτημάτων που θα μπορούσαν 

ενδεχομένως να ενσωματωθούν στον
προγραμματισμό της κυβέρνησης, διευκολύνοντας 

και διασφαλίζοντας την αποτελεσματική 
διαδικασία μετάβασης σε μια πραγματικά 

ανταγωνιστική αγορά ηλεκτρισμού».
Στην ίδια επιστολή, ο πρόεδρος του ΔΗΚΟ

ασκεί κριτική στο Υπουργείο Ενέργειας και
κυρίως στον ΔΣΜΚ για «τη μακροπρόθεσμη
αδυναμία να ανοίξουν την αγορά ηλεκτρισμού», 

κάτι που «επιβαρύνει σημαντικά την οικονομική 

ανάπτυξη της χώρας». Σε άλλο σημείο 

κάνει αναφορά για «συστηματική οπισθοδρόμηση 

που έχει καταγραφεί με ευθύνη
του υπουργού Ενέργειας και του ΔΣΜΚ» και
εκφράζει μεγάλη ανησυχία.

Ο διαγωνισμός
Όπως προαναφέραμε, οι πληροφορίες μας

Επανεξέταση της

πρότασης του ΧΑΚ
ζητά με επιστολή

της στη Βουλή η
ΟΕΒ. Υπέρ της

πρότασης
τάσσονται ΕΤΕΚ,

ΚΕΒΕ και

παραγωγοί ΑΠΕ

κάνουν λόγο για πιθανή σύγκληση ευρείας
σύσκεψης στο Προεδρικό, υπό τον Ν. Αναστασιάδη, 

για τελική αξιολόγηση της πρότασης 

του ΧΑΚ. Αν οι πληροφορίες επιβεβαιωθούν, 
πολύ πιθανό να αναβληθεί εκ νέου η

προκήρυξη από τον ΔΣΜΚ νέου διαγωνισμού
για την προμήθεια του λογισμικού που θα στηρίξει 

τη λειτουργία της ανταγωνιστικής αγοράς
ηλεκτρισμού, περί τα μέσα του 2021. Οι πληροφορίες 

μας, πάντως, αναφέρουν ότι διαδικαστικά 

όλα είναι έτοιμα για προκήρυξη του
διαγωνισμού εντός της εβδομάδας. Αν η πρόταση 

του ΧΑΚ γίνει τελικά αποδεκτή, θα πρέπει 

να τροποποιηθούν οι όροι και οι προδιαγραφές 

του διαγωνισμού, αφού η λειτουργία
της αγοράς ηλεκτρισμού θα περάσει στο Χρηματιστήριο. 

Αυτό που θα κρίνει την τελική απόφαση 

είναι ο παράγοντας χρόνου: Ενδεχόμενη 
αποδοχή της πρότασης του ΧΑΚ θα παραπέμψει 

τη λειτουργία του ανταγωνισμού στα
μέσα του 2022 ή αρχές 2023, όπως υπολογίζει 

η Επιτροπή Αξιολόγησης ή είναι δυνατή η
εφαρμογή της χωρίς καμία πρόσθετη καθυστέρηση, 

όπως υποστηρίζει το ΧΑΚ;
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